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Secretaria d’Estudiants i Docència 
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08001 Barcelona 
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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ DE DOCTORAT DE LA FACULTAT DE 

GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 

Data:  21 d’abril de 2020 (dimarts) 

Hora: 10.00h 

Lloc:  Videoconferència (BB Collaborate) 

 

 

Assistents:  

- Jaume Carbonell, president 

- Carles Mancho, secretari 

- Javier Laviña 

- Núria Benach 

- Pilar Gené 

 

Com a convidats: 

- Camila O. del Mármol 

- Martí Peran 

- Margarita Díaz-Andreu García 

- Jaume Dantí 

- Lothar Schulte 

- Mercè Bergadà 

- Elena Nadal 

- Simón Campos 

 

 

Ordre del dia 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions dels dies 19 de febrer i 25 de 

març de 2020  

2. Informació del president de la Comissió 

3. Assumptes de tràmit 

4. Torn obert de paraules 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions dels dies 19 de febrer i 25 de 

març de 2020 
 
El president obre la sessió i el secretari llegeix els esborranys de les actes de les sessions 
precedents. S’aproven les esmentades actes sense esmenes. 
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2. Informació del president de la Comissió 

El president presenta el document de “Procediment excepcional de dipòsit i defensa de tesis 

doctorals per mitjans telemàtics” que va ser acordat en el Comitè de Direcció de l’EDUB,  el 

proppassat 16 d’abril de 2020 i que ha de ser aprovat definitivament en el Consell de Govern 

de la UB de 22 d’abril de 2020 (annex 1). S’informa que tot i ser un procediment d’urgència 

pertoca a les diferents Comissions Acadèmiques valorar-ne la celeritat.  

 

Tot seguit s’obre un torn obert de paraules:  

 

El secretari proposa que sigui molt flexible i es respecti la voluntat dels estudiants de defensar 

la seva tesi.  

 

El Dr. Laviña comunica que la doctoranda Bárbara A. Molina estaria interessada en poder 

defensar la seva tesi el més aviat possible. Per altra banda, formula la pregunta de quina forma 

els doctorands, que han estat autoritzats a llegir la seva tesi a la Comissió del 25 de març, 

poden pagar la taxa de defensa de tesi. En aquest sentit, el Sr. Campos, indica que poden 

pagar aquesta taxa, de forma online, amb targeta bancària. L’Oficina de Màsters i Doctorat es 

posarà en contacte amb aquests doctorands per tal d’informar-los d’aquesta modalitat de 

pagament. Segueix informant el Dr. Laviña que els doctorands Josep Lluís Lancina Murillo i 

Celeste Muñoz Martínez, tenen la intenció de defensar la seva tesi amb mitjans telemàtics en 

el mes de juliol i que ha rebut informació que, probablement, no es podrà defensar tesis de 

forma presencial fins el mes de setembre.   

 

La Dra. Benach demana que, tot i la seva flexibilitat, aquest procediment excepcional es faci 

d’una manera ordenada, segons l’ordre d’arribada de les sol·licituds. 

 

El president indica que un cop feta la resolució positiva, per poder defensar la tesi per mitjans 

telemàtics, s’informarà a l’EDUB, als coordinadors/es de programes de doctorat i l’Oficina de 

Màsters i Doctorat. La Dra. Díaz-Andreu exposa que, sovint, la informació no arriba als 

responsables d’àmbit. 

 

El Dr. Dantí recorda que, per tal de facilitar la defensa de les tesis per mitjans telemàtics 

durant el curs 2019/20, s’ha de tenir en compte la proximitat de la data del 30 de setembre, 

últim dia del calendari acadèmic del curs 2019/20. 

 

La Dra. del Mármol consulta si hi ha la possibilitat que es puguin defensar tesis de forma 

presencial en el mes de setembre i quin càrrec o òrgan ho decidiria. El president respon que, a 

data d’avui, considera poc probable que es puguin defensar amb aquesta modalitat ateses les 

restriccions sanitàries. 

 

La Sra. Nadal recorda que, encara que estiguin suspeses les activitats acadèmiques, potser cap  

la possibilitat que l’acte de defensa pugui tenir lloc de forma presencial amb un límit de 

persones.  
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El president insisteix que, en tot cas, dependrà de les decisions i del que estableixi la UB. 

 

Acabat aquest torn de paraules sobre el document del procediment excepcional, el president 

presenta un segon document, en aquest cas, una circular en relació amb l’endarreriment de 

dates de lliurament del  Pla de Recerca (PR) i de l’Informe Anual de Seguiment (IAS) (annex 

2). El document obre la possibilitat d’ampliar, de forma provisional, el termini de presentació 

d’aquests documents fins el 15 de setembre. També regula de quina manera s’ha de fer el 

registre de documents, bàsicament a través de la Seu Electrònica de la UB, mitjançant la 

instància genèrica. 

 

El secretari indica que aquesta proposta no va ser aprovada i que el president de l’EDUB va 

informar que n’enviaria una de nova més flexible que s’adaptés a Programes que, com el 

d’infermeria, disposa de tots els estudiants concentrats a l’emergència sanitària. 

 

El Dr. Laviña opina que, ampliar el termini fins el setembre, endarreriria la corresponent 

resolució i coincidiria en el període amb altres processos acadèmics i administratius (TFM, 

matrícula, etc). Però, admet que el problema són les hores d’activitats de formació. En aquest 

sentit considera que les Comissions Acadèmiques han de ser flexibles. Per tot plegat, 

considera que com a Facultat una possibilitat seria establir el 25 de juliol, com a data màxima. 

El president coincideix que, endarrerir el lliurament de sol·licituds fins a aquesta data, 

provocaria una acumulació de processos. El Dr. Dantí es mostra d’acord amb el Dr. Laviña 

pel que fa a les activitats de formació. Pel que fa a la data màxima del 25 de juliol considera 

que és excessiva. 

 

El secretari informa que la Comissió Acadèmica del Doctorat Cultures Medievals va decidir 

endarrerir un mes la data inicial de l’1 de juny com a termini per a la presentació de la 

sol·licitud: el nou termini serà fins l’1 de juliol. 

 

La Dra. Díaz-Andreu fa saber que a l’àmbit de Patrimoni ja han decidit adaptar les jornades 

doctorals per tal de fer-les en línia tot canviant-ne el format i la seva flexibilització pel que fa 

a les activitats. Per tant no són partidaris d’endarrerir la data de lliurament de sol·licituds. 

 

El Dr. Laviña respon que en realitat és partidari de fer-ho el 25 de juny, com a màxim, i que la 

data del 25 de juliol la plantejava com una solució extrema. Indica que el problema, en el cas 

del Doctorat Societat i Cultura, són les Jornades Doctorals, perquè fer-les en línia amb la 

quantitat d’estudiants matriculats és difícil de portar-les a terme. Proposa, a més, que es 

decideixi una mateixa data per a tots els programes de la Facultat. 

 

El secretari i la Dra. Benach consideren que cada programa hauria de fixar les seves pròpies 

dates, tot i que pel que sembla, les diferències són mínimes. 

 

El president proposa mantenir les dates que ja havien estat proposades tot recordant als 

estudiants el procés de registre electrònic. El Dr. Dantí està d’acord amb aquesta proposta. 
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La Sra. Nadal recorda, en relació a la unificació de data proposada pel Dr. Laviña, que segons 

la normativa de doctorat de la UB és cada Comissió Acadèmica de programa, qui té la 

competència per establir les dates de presentació de documents dintre del calendari marc 

establert per l’EDUB. 

 

El Doctorat Societat i Cultura acorda el 25 de juny com a data màxima per a la presentació de 

les sol·licituds de PR i IAS.  

 

El Sr. Campos indica que el procediment de registre es fa mitjançant la Seu Electrònica UB -

Registre Electrònic i suggereix posar la informació a disposició de l’alumnat a través del 

Campus Virtual de cada programa. 

 

El secretari recorda que, tot i que el procés de registre electrònic és de fàcil ús, es dificulta per 

als qui no tenen certificat digital, DNI o NIE. Per aquest motiu, la normativa del primer 

document examinat admet també el registre mitjançant la tramesa de la documentació per 

correu electrònic en els casos que no pugui obtenir certificat digital adient (per no disposar de 

DNI o NIE). 

 

El Dr. Peran aprofita el torn de paraula per valorar el primer document analitzat. Coincideix, 

amb el secretari, que caldria seguir la voluntat del doctorand en el cas de les tesis ja 

dipositades. Seria més restrictiu amb els nous dipòsits, recomanant que es posposin aquells 

que no siguin urgents. També recorda que no s’ha pres cap decisió sobre el primer document. 

 

El president indica que no cal prendre cap decisió de l’esmentat document, atès que la 

competència correspon a l’EDUB i el Consell de Govern. 

 

Com a darrera informació, el president recorda que ahir des de l’EDUB van comunicar la 

informació relativa a la pròrroga dels contractes predoctorals. 

 
3. Assumptes de tràmit 

S’informa del “Calendari marc de gestió dels ensenyaments de doctorat (curs 2020-21)”, 

aprovat pel Comitè de Direcció en la seva sessió del 9 de març de 2020. Es detecta que hi ha 

algun error de transcripció en relació amb els cursos acadèmics. 

 

El Sr. Campos pregunta si hi ha alguna modificació en el període de preinscripció d’admissió 

als doctorats per a l’alumnat de nou accés per al curs 2020-21. El president proposa de 

mantenir-ho i la Comissió confirma que es manté el mateix calendari (del 25 de maig al 29 de 

juny de 2020) aprovat en una sessió anterior.  

 

4. Torn obert de paraules  

 

El secretari demana com es troben els membres de la Comissió i els desitja de seguir amb 

salut. 
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El president aixeca la sessió a les 11.21h, de la qual, com a secretari estenc aquesta acta. 

 

 El secretari      

 

Vist i plau, 

El president   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


